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Plats och tid Kommunstyrelsens sessionssal, Stadshuset, måndagen den 29 oktober 2018 
kl 14:00-15:28 

 
Beslutande 

 
Ledamöter 
Ulf Olsson (S) ordförande 

Annette Carlson (M) förste vice ordförande 

Kerstin Hermansson (C) andre vice ordförande 

Malin Carlsson (S) 
Anna Svalander (L) 
Tom Andersson (MP) 
Niklas Arvidsson (KD) 
Andreas Exner (SD) 
Per Carlsson (S) 
Oliver Öberg (M) 
Kristian Silbvers (SD) 
Ida Legnemark (V) 
Ylva Lengberg (S) 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
tjg för Therése Björklund (S) 

 
Närvarande 

 
Ersättare 
Mats Tolfsson (S) 
Rose-Marie Liljenby Andersson (S) 
Martin Nilsson (M) 
Hasse Ikävalko (M) 
Björn Qvarnström (SD) 
Crister Spets (SD) 
Johan Wikander (L) 
Mattias Danielsson (C) 
Stefan Lindborg (V) 
Hans Gustavsson (KD) 
Christina Waldenström (MP) 
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§ 450   

Val av justerare 

Kommunstyrelsens beslut 
Att jämte ordföranden justera protokollet utses Annette Carlson (M) och 
Kerstin Hermansson (C) som ersättare.     
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§ 451   

Föredragning och ajournering 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen ajournerar sammanträdet kl 14:46-15:15.     
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§ 452 Dnr KS 2018-00655 1.1.2.25 

Anmälningsärenden  

Kommunstyrelsens beslut 
Redovisade anmälningsärenden läggs till handlingarna 

Sammanfattning av ärendet 
Beslut från Skolinspektionen över ansökan från Lärande i  Sverige AB om 
godkännande som huvudman för en utökning av en befintlig fristående 
gymnasieskola vid Realgymnasiet i Borås kommun 
Dnr 2018-00232, 3.5.6.0, Programområde 3 

 

Initiativärenden ej besvarade 2018-10-01 
Dnr 2018-00257, 1.1.2.25, Programområde 1 

 

Protokoll från styrelsemöte för AB Sandhultsbostäder  den 7 maj 2018
   
Dnr 2018-00031, 1.1.2.25, Programområde 1 

 

Månadsrapport Energi- och Miljöcenter augusti 2018 från Borås Energi och 
Miljö AB  
Dnr 2018-00336, 1.2.4.25, Programområde 1 

 

Protokoll från styrelsemöte för Borås kommuns Parkerings AB  
Dnr 2018-00031, 1.1.2.25, Programområde 1 

 

Ansökan om verksamhetsbidrag för år 2018 
Dnr 2018-00275, 2.4.3.25, Programområde 1 

 

Rutiner för informations- och arkivhantering 
Dnr 2018-00677, 2.1.4.0, Programområde 1 
 

Finansrapport Borås Stad 180930 
Dnr 2018-00022,  
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§ 453 Dnr KS 2018-00672 1.1.2.25 

Delegationsbeslut  

Kommunstyrelsens beslut 
Redovisade delegationsbeslut läggs till handlingarna 

Sammanfattning av ärendet 
Delegationsbeslut 2018-00009 (07/2018) Delegation för beslut om handkassor 
för högst 5 000 kronor 
Dnr 2018-00009,  

 

Delegationsbeslut: Yttrande över hemvärnsmän 
Dnr 2018-00007,  
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§ 454 Dnr KS 2018-00707 1.1.2.0 

Programområden för Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att följande programområde skall gälla: 

Programområde 1 
Finans- och sysselsättningsfrågor, internationella frågor, näringslivsfrågor, 
information och marknadsföring, turism och evenemang. Personal- och 
organisationsfrågor samt rätts- och säkerhetsfrågor. Samordning av de 
kommunala bolagen. Allmänt översiktliga frågor som ej ankommer på övriga 
programområden. 

Programområde 2 
Vård- och äldrefrågor. Social omsorg och arbetslivsfrågor. Integration och 
funktionshinderomsorg. Regional samordning. 

Programområde 3 
Utbildning och barnomsorg. Kultur. 

Programområde 4 
Fritid- och folkhälsofrågor inklusive föreningsbidrag. Mark- och 
bostadsförsörjning och övergripande samhällsplanering. Räddningstjänst och 
civilt försvar, Landsbygdsfrågor, Bostadsbolagen, Samhällsbyggnad. 

Programområde 5 
Klimat-, miljö-, energi-, kommunikations-, kollektivtrafiks-, parkeringsfrågor. 
Tekniska och gemensamma försörjningsfrågor. Upphandlingsfrågor, 
Lokalförsörjning, Trafikfrågor och strategiska frågor inom dessa områden.  

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har historiskt sett tre programområden för respektive 
kommunalråd. Förändringen av programområden innebär att styrelsen går från 
tre till fem områden.  
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§ 455 Dnr KS 2018-00709 1.1.2.0 

Gruppledare för de partier som är representerade i 
Kommunstyrelsen men som inte har någon kommunal-
rådspost 

Kommunstyrelsens beslut 
Till gruppledare för de partier som är representerade i Kommunstyrelsen men 
som inte har någon kommunalrådspost utses: 

för Vänsterpartiet: Ida Legnemark 
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§ 456 Dnr KS 2018-00710 1.1.2.0 

Bemyndigande att underteckna handlingar 

Kommunstyrelsens beslut 
Köpehandlingar, kontrakt, låne- och borgensförbindelser, fullmakter och andra 
liknande handlingar på styrelsens vägnar skall - efter kontrasignation av 
vederbörande tjänsteman - undertecknas av ordföranden eller vid förfall för 
honom i nämnd ordning av förste vice ordföranden eller andre vice ord-
föranden. 

Vid förfall för ordföranden, kommunalrådet Ulf  Olsson (S), förste vice 
ordföranden, kommunalrådet Annette Carlson (M) eller andre vice 
ordföranden, kommunalrådet Kerstin Hermansson (C), skall förenämnda 
handlingar undertecknas i nämnd ordning av kommunalråden Malin Carlsson 
(S), Anna Svalander (L), Tom Andersson (MP), Niklas Arvidsson (KD) eller 
Andreas Exner (SD)  

Sammanfattning av ärendet 
I det Gemensamma reglementet för Kommunstyrelsen och övriga nämnder i 
Borås Stad § 24 undertecknande av handlingar anges det att; 

Skrivelser, avtal och andra handlingar från Kommunstyrelsen/nämnden ska 
undertecknas på Kommunstyrelsens/nämndens vägnar på sätt som Kom-
munstyrelsen/nämnden bestämmer.  

Beslutsunderlag 
1. Gemensamt reglemente för Kommunstyrelsen och övriga nämnder i Borås 
Stad 
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§ 457 Dnr KS 2018-00708 1.1.1.3 

Kommunstyrelsens förhandlingsdelegation 

Kommunstyrelsens beslut 
Följande ledamöter väljs till Kommunstyrelsens förhandlingsdelegation: 

Ulf Olsson (S) 

Malin Carlsson (S) 

Kerstin Hermansson (C) 

Anna Svalander (L) 

Tom Andersson (MP) 

Annette Carlson (M) 

Niklas Arvidsson (KD) 

Andreas Exner (SD)  

Ida Legnemark (V)  
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§ 458 Dnr KS 2018-00725 1.1.2.25 

Arvode i samband med budgetarbete inför 2019 års 
budget 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens ledamöter och ersättare får möjlighet att erhålla arvode och 
ersättning för förlorad arbetsinkomst under 10 timmar, utöver planerad 
sammanträdestid, i samband med styrelsens budgetarbete.  

Sammanfattning av ärendet 
Årets budgetarbete ställer särskilda krav då arbetet skall ske med delvis nya 
förutsättningar och med det pressade tidsschemat som valåret ger. Den 
nytillträdda Kommunstyrelsens ledamöter och ersättare bör därför ges extra 
förutsättningar för den politiska beredningen.  
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§ 459 Dnr KS 2018-00730 1.1.1.0 

Kommunfullmäktiges sammanträdesdagar 2019 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 

Sammanträdena skall hållas följande dagar 2019:  

17 januari, 21 februari (allmänhetens frågestund), 21 mars, 25 april 
(årsredovisning) (allmänhetens frågestund), 23 maj, 19 juni (Onsdag), 22 
augusti, 26 september (allmänhetens frågestund), 17 oktober, 20-21 november 
(Beslut om budgeten), 19 december. 

Sammanträdena skall hållas i sessionssalen i Fullmäktigehuset i Borås den 25 
april med början kl 13.00, den 20-21 november med början kl 09.00, den 21 
februari, och den 26 september kl 17.00 och i övrigt med början klockan 18.00. 

Annonser med uppgift om tid och plats och ärendelistan skall införas i Borås 
Tidning. 

De regler som fastställts av Kommunfullmäktige för allmänhetens frågestund 
vid behandling av årsredovisningen skall även i tillämpliga delar gälla för övriga 
frågestunder som Kommunfullmäktige beslutat om.  
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§ 460 Dnr KS 2018-00729 1.1.2.0 

Kommunstyrelsens sammanträdesdagar 2019 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen sammanträden skall hållas följande dagar 2019 

21 januari, 4 och 18 februari, 4 och 18 mars, 8 april (Behandling av 
årsredovisning), 23 april (Tisdag), 6 och 20 maj, 3 och 17 juni, 19 augusti, 2, 16 
och 30 september, 14-15 oktober (Sammanträdet börjar kl 09.30), 28 oktober 
(Sammanträdet börjar kl 09.30), (Beslut om budget), 11 och 25 november samt 
9 december.  

Beslutsunderlag    
1. Kommunfullmäktiges och Kommunstyrelsens sammanträdesdagar 2019, 
2018-10-24 
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§ 461 Dnr KS 2018-00367 1.1.1.25 

Tillägg till Bilaga A i Bestämmelser om ersättningar till 
kommunens förtroendevalda 

Kommunstyrelsens beslutar utan eget ställningstagande 
Följande tillägg skall göras under Bilaga A i bestämmelserna: 

 

Grundskolenämnden och Vård- och äldrenämnden  

Årsarvoderad förtroendevald i Grundskolenämnden och Vård- och 
äldrenämnden har rätt till ersättning för förlorad arbetsinkomst enligt § 2 i 
”Bestämmelser om ersättningar till förtroendevalda” i storleksordningen två (2) 
dag/vecka, eller totalt max 100 dagar/år, för att kunna delta i exempelvis 
överläggningar, ärendeberedningar, kurser, konferenser, inspektioner och/eller 
studiebesök. Något särskilt beslut i respektive nämnd fordras ej. 

 

Förskolenämnden och Individ- och familjeomsorgsnämnden 

Årsarvoderad förtroendevald i Förskolenämnden och Individ- och 
familjeomsorgsnämnden har rätt till ersättning för förlorad arbetsinkomst enligt 
§ 2 i ”Bestämmelser om ersättningar till förtroendevalda” i storleksordningen 
en (1) dag/vecka, eller totalt max 50 dagar/år, för att kunna delta i exempelvis 
överläggningar, ärendeberedningar, kurser, konferenser, inspektioner och/eller 
studiebesök. Något särskilt beslut i respektive nämnd fordras ej.  

 

Individ- och familjeomsorgsnämnden 

Jourersättning 0,018 GN/vecka 

Sammanfattning av ärendet 
Arvodesberedningens ordförande har i skrivelse till Kommunfullmäktige 
anmält att genom ett förbiseendefel har ett textavsnitt under Bilaga A i 
”Bestämmelser om ersättningar till kommunens förtroendevalda 2019-2022” 
fallit bort i samband med Kommunfullmäktiges beslut i juni 2018 och föreslagit 
att fullmäktige därför beslutar att återinföra avsnittet.  

Beslutsunderlag 
Skrivelse från Arvodesdelegationen 
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§ 462 Dnr KS 2018-00357 2.3.3.0 

Initiativärende: Hur löser vi bemanningen?  

Kommunstyrelsens beslut 
Bemanning äldreomsorg övergår till Vård- och äldreförvaltningen från och med 
den 1 januari 2019. 

 

Bemanning funktionshinder övergår till Sociala omsorgsförvaltningen från och 
med den 1 januari 2019. 

 

Bemanning Pedagogik ligger kvar under Stadsledningskansliet under hela 2019. 
Bemanning Pedagogiks organisering och organisationstillhörighet ska utredas 
under 2019, och till årsskiftet 19/20 ska enheten flyttas ifrån Stadslednings-
kansliet till sin nya tillhörighet.  

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade 2018-06-18 § 322 att genomföra en översyn av den 
centrala bemanningsorganisationen med inriktning att decentralisera verk-
samheten. Beslutet har sin grund i ett initiativärende ifrån Vård- och äldre-
nämnden där nämnden anser att den centrala bemanningsenheten inte fungerar 
optimalt utifrån de behov av framförallt korttidsvikarier nämnden behöver för 
att bedriva sin verksamhet.  

Bemanningsenheten har sedan tidigare utvärderats och då var rekom-
mendationen att verksamheten skulle fortsätta att utvecklas i sin nuvarande 
form på Stadsledningskansliet under 2018 och 2019 för att därefter utvärderas.  

Bemanningsenheten består av tre delar: äldreomsorg, funktionshinder och 
pedagogik. Bemanning äldreomsorg och bemanning funktionshinder föreslås 
övergå till Vård-och äldreförvaltningen respektive Sociala omsorgsförvaltningen 
från och med den 1 januari 2019. Bemanning Pedagogiks tillhörighet föreslås 
utredas ytterligare och ligga kvar under Stadsledningskansliet under hela 2019 

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse – Förslag till organisering av bemanningsenheten 

2. Beslutsförslag - Förslag till organisering av bemanningsenheten 
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§ 463 Dnr KS 2018-00751 2.3.4.0 

Initiativärende: Nolltolerans mot rasism 

Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet remitteras till Stadsledningskansliet för beredning.     

Sammanfattning av ärendet 
Ida Legnemark (V) har lämnat ett initiativärende, se bilaga.   

Förslag och yrkanden 
Ida Legnemark (V) har föreslagit att Kommunstyrelsen beslutar: Borås Stad 
tillämpar nolltolerans mot rasism mot anställda i kommunen och de kom-
munala bolagen, Borås Stad tillför en fråga om kränkningar från dem våra 
medarbetare möter i sin yrkesutövning, Borås Stad tydligt uttalar vilket stöd 
medarbetare som utsatts för rasism på jobbet kan få.     

 

Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) yrkar att Kommunstyrelsen 
beslutar: Ärendet remitteras till Stadsledningskansliet för beredning. 

 

Ida Legnemark (V) yrkar bifall till Ulf Olssons (S) förslag. 
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§ 464 Dnr KS 2018-00550 1.1.2.1 

Promemoria Statens skolverks och Statistiska 
centralbyråns möjligheter att behandla känsliga 
personuppgifter om elever i vissa skolformer 
respektive deltagare i folkhögskolan m.m. 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker förslaget i avsnitt 2.7 i promemorian. Med tillägget 
att värna den personliga integriteten. 

Remissyttrandet översänds till Utbildningsdepartementet.  

Sammanfattning av ärendet 
Borås Stad har fått möjlighet att lämna synpunkter på rubricerad remiss.   

Remissen 

Promemorian innehåller förslag till  ändring i förordningen, 2001:100, om den 
officiella statistiken. Promemorians avsnitt 2 berör kommunens verksamheter.  

I avsnitt 2.7 föreslås att Skolverket ges rätt, att för framställning av  officiell 
statistik, behandla känsliga personuppgifter som rör hälsa för eleverna inom 
grundsärskola, specialskola, gymnasiesärskola och särskild utbildning för vuxna, 
särvux. 

Som skäl för  förslaget anges bland annat att ”Det ligger i samhällets och de 
enskilda elevernas intresse att få kunskaper om de aktuella skolformerna för att 
kunna vidta korrekta åtgärder för ökade kunskapsresultat och för att dessa 
elever ska få sin rätt till likvärdig utbildning tillgodosedd”.  

På sidan 18 i promemorian går det att läsa att Utbildningsdepartementet gör 
bedömningen att det finns en risk för otillbörligt intrång i den enskildes 
personliga integritet som en behandling av personuppgifter enligt promemorian 
kan innebära. Kommunstyrelsen vill särskilt lyfta vikten av att den personliga 
integriteten värnas. 

Skolverket är statistikansvarig myndighet för och ansvarar därmed för att 
statistik finns tillgänglig som grund för utvärdering, forskning och uppföljning 
inom skolväsendet. SCB samlar in statistikuppgifter för Skolverkets räkning.   

Med nuvarande lagstiftning är det inte möjligt för Skolverket och SCB att samla 
in statistikuppgifter från grundsärskolan, specialskolan, gymnasiesärskolan eller 
särskild utbildning för vuxna, särvux,  då uppgifterna är hänförliga till elevens 
hälsa och därmed betraktas som känsliga personuppgifter.  
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Kommunstyrelsens ställningstagande 

Kommunstyrelsen har inhämtat yttrande från Grundskolenämnden och 
Gymnasie-  och vuxenutbildningsnämnden. 

Av nämndernas svar framgår det att förslaget i promemorians avsnitt 2.7 inte 
bedöms ha några särskilda konsekvenser som tex. merarbete p.g.a. utökade 
uppgiftsinsamlingar och därmed ökade kostnader. Nämnderna anser att det är 
av vikt att statistik samlas in i dessa skolformer, med syfte att  ge underlag för 
forskning, utvärdering och uppföljning.  

Kommunstyrelsen delar nämndernas bedömning att det är viktigt att samla in 
statistik även för dessa skolformer, med syfte att  ge underlag för forskning, 
utvärdering och uppföljning.  

Kommunstyrelsen tillstyrker därmed förslaget i avsnitt 2.7 i promemorian med 
tillägget att värna den personliga integriteten.  

 

Förslag och yrkanden 

Kommunalrådet Malin Carlsson (S) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar: Kommunstyrelsen tillstyrker förslaget i avsnitt 2.7 i promemorian. 
Kommunstyrelsen har inte några fler synpunkter på remissen. 

Remissyttrandet översänds till Utbildningsdepartementet. 

 

Kommunalrådet Annette Carlson (M) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: 
Kommunstyrelsen tillstyrker förslaget i avsnittet 2.7 i promemorian med 
tillägget att värna den personliga integriteten. 

Remissyttrandet översänds till Utbildningsdepartementet, se bilaga. 

 

Kommunalrådet Ulf Olsson (S) yrkar bifall till Annette Carlsons (M) 
tilläggsyrkande. 

 

Beslutsunderlag 
1. Beslutsförslag Kommunstyrelsen 2018-10-01 

2. Skrivelse Kommunstyrelsen 

3. Remissvar från Grundskolenämnden 

4. Remissvar från Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
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5. Promemoria Statens skolverks och Statistiska centralbyråns möjligheter att 
behandla känsliga personuppgifter om elever i vissa skolformer respektive 
deltagare i folkhögskolan 

6. Kommunstyrelsens remissyttrande till Utbildningsdepartementet   
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§ 465 Dnr KS 2018-00342 3.7.2.25 

Enkäter gällande rapportering av ej verkställda 
gynnande biståndsbeslut år 2018 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 

Rapporterna läggs till handlingarna. 

 

Protokollsanteckning 

Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga.  

Sammanfattning av ärendet 
Till IVO och Stadsrevisionen ska Arbetslivsnämnden, Individ- och familje-
omsorgsnämnden, Sociala omsorgsnämnden och Vård- och äldrenämnden 
rapportera alla gynnande beslut om bistånd enligt 4 kap. 1 § SoL som inte 
verkställts inom tre månader från dagen för beslut. Sociala omsorgsnämnden 
skall rapportera alla gynnande beslut enligt 9 § LSS som ej verkställts inom tre 
månader från beslutsdatum. För varje beslut ska anges tidpunkten för beslutet 
och vilken typ av insats beslutet gäller samt skälen för dröjsmålet. Personen ska 
vara identifierbar. Rapportering ska ske en gång per kvartal. När ett ärende som 
tidigare rapporterats som ej verkställt, senare verkställs, ska nämnden anmäla 
detta till IVO och Stadsrevisionen. 

 

Till Kommunfullmäktige ska Arbetslivsnämnden, Individ- och familjeomsorgs-
nämnden, Sociala omsorgsnämnden och Vård- och äldrenämnden lämna en 
statistikrapport över hur många gynnande beslut enligt 4 kap. 1 § SoL som inte 
verkställts inom tre månader från dagen för respektive beslut. I rapporten ska 
anges vilka typer av bistånd dessa beslut gäller samt hur lång tid som förflutit 
från dagen för respektive beslut. Uppgifterna i rapporten ska vara avidenti-
fierade.  

Beslutsunderlag 
1. Bilaga, Rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt 4 kap.1 
§ SoL t.o.m. den 30 juni 2018 

2. Bilaga, Rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt 9 § LSS 
t.o.m. den 30 juni 2018     
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§ 466 Dnr KS 2018-00250 1.1.1.25 

Kommunstyrelsens uppsiktsplikt 2018 över Kommun-
fullmäktiges uppdrag som inte ingår i budget 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 

Rapporten läggs till handlingarna 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige fattar beslut i ärenden som leder till att en annan nämnd 
får ett uppdrag. Dessa uppdrag skapas ibland annat i motioner. Beslut om 
uppdrag leder till att en expediering av Kommunfullmäktiges protokollsutdrag 
skapas för att en nämnd ska få uppdraget. Nämnden registrerar det inkomna 
protokollsutdraget i sitt diarium som ett nytt ärende och börjar handlägga 
ärendet. Detsamma gäller när Kommunfullmäktige ger Kommunstyrelsen ett 
uppdrag. 

I bilagan till detta ärende finns de aktuella uppdragen som skapats på detta sätt.  

Beslutsunderlag 
1. Uppföljning av Kommunfullmäktiges uppdrag som inte ingår i budget januari 
– augusti 2018 (Nr 20) 

2. Redovisning av Kommunfullmäktiges uppdrag som inte ingår i budget från 
Individ- och familjeomsorgsnämnden (Nr 15)  
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§ 467 Dnr KS 2018-00750 3.4.4.0 

Initiativärende: Situationen för EU-migranter i Borås 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen vid nästa sammanträde får en redogörelse för vad Borås Stad 
gör för de EU-migranter som befinner sig i kommunen och vilken beredskaps 
om finns för att möta de individer som till följd av beslutet om att flytta 
nämnda husvagnar riskerar hemlöshet inför vintern 
 

Protokollsanteckning 

Andreas Exner (SD) lämnar en anteckning till protokollet, se bilaga.     

Sammanfattning av ärendet 
Ida Legnemark (V) har lämnat ett initiativärende, se bilaga.   

Förslag och yrkanden 
Ida Legnemark (V) har föreslagit att Kommunstyrelsen beslutar: Kommun-
styrelsen vid nästa sammanträde får en redogörelse för vad Borås Stad gör för 
de EU-migranter som befinner sig i kommunen och vilken beredskaps om 
finns för att möta de individer som till följd av beslutet om att flytta ovan 
nämnda husvagnar riskerar hemlöshet inför vintern.   

Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) yrkar bifall till Ida Legnemarks 
förslag.      
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§ 468 Dnr KS 2018-00669 2.4.3.1 

Fördelning av riktade statsbidrag avseende förskola, 
fritidshem och annan pedagogisk verksamhet 2019 

Kommunstyrelsens beslut 
Fördela statsbidrag till förskola, fritidshem och annan pedagogisk verksamhet 
avseende inkomstbortfall med anledning av maxtaxan samt kvalitetssäkrande 
åtgärder enligt nedan:  

 

Grundskolenämnden    5 338 632 kronor  

Förskolenämnden  26 175 714 kronor  

 

Summa   31 514 346 kronor 

Sammanfattning av ärendet 
Borås Stad kommer under 2019 liksom tidigare år att erhålla riktade statsbidrag 
till förskola, fritidshem och annan pedagogisk verksamhet för inkomstbortfall 
med anledning av maxtaxan, och för kvalitetssäkrande åtgärder. 
 

För 2019 gäller följande preliminära belopp: 

Kompensation för inkomstbortfall avseende maxtaxa: 25 926 696 kr 

Kvalitetssäkrande åtgärder: 5 587 650kr 
 

Principen för kommunernas statsbidrag är samma som föregående år vilket 
innebär att fördelningen görs utifrån ett index som beräknas med hjälp av 
standardkostnaden för förskoleverksamhet och skolbarnsomsorg i kostnads-
utjämningen för kommunerna. 

Statsbidragen fördelas i sin helhet till Grundskolenämnden och Förskole-
nämnden med tilldelat kommunbidrag som grund. Statsbidraget för 
kvalitetssäkrande åtgärder ska i likhet med 2018 användas till personal-
förstärkning i barnomsorgen vilket även inbegriper färre barn i barngrupperna. 
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Fördelning av riktade statsbidrag till förskola, fritidshem och annan pedagogisk 
verksamhet 2019: 

Belopp i kr 

Inkomstbortfall maxtaxa 

Kvalitetssäkrande åtgärder 

Totalt statsbidrag 

 

Grundskolenämnden 

4 392 066 

946 566 

5 338 632 

 

Förskolenämnden 

21 534 630 

4 641 084 

26 175 714 

 

Summa 

25 926 696 

5 587 650 

31 514 346 
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§ 469 Dnr KS 2017-00642 282 

Fastighet Kyllared 1:101, Vävlagargatan / Kyllareds-
motet - förhyrning av lokaler för evakuering av skolor 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 

Godkänna Lokalförsörjningsnämndens förslag om förhyrning av Kyllared 1:101 
för Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden under perioden 15 juni 2019 till 
31 december 2034 med en årlig hyresnivå på 11 277 000 kronor.  

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade 2017-11-22 att godkänna Lokalförsörjnings-
nämndens förslag om förhyrning av lokaler Kyllared 1:101 för evakuering av 
skolor. Efter vidare handläggning föreslog Lokalförsörjningsnämnden en annan 
lokalisering av evakueringsskola. Kommunfullmäktige beslutade 2018-04-12 att 
bevilja ett investeringsanslag för den nya lokaliseringen av evakueringsskolan 
vid Gässlösavägen 56. 

Grundskolenämnden har ett stort behov av centrumnära grundskolelokaler och 
Lokalförsörjningsnämnden föreslår en långsiktig lösning på problemet. 
Lösningen innebär att Björkängsgymnasiet anpassas till grundskoleelever och 
gymnasieskolans nuvarande elever på Björkängsgymnasiet flyttar till ny-
renoverade och ändamålsenliga lokaler på Kyllared. Det innebär att lokalerna i 
Kyllared görs om till en permanent gymnasieskola från och med hösten 2019. 

Den totala kostnaden för inhyrningen enligt förslag till avtal beräknas årligen 
uppgå till 11 277 000 kronor + index. Gymnasie- och vuxenutbildnings-
nämnden kommer att debiteras en schablonhyreskostnad enligt nuvarande 
internhyresmodell.  

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse från Lokalförsörjningsnämnden: Fastigheten Kyllared 1:101, - 
förhyrning av lokaler för Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden,  

2018-09-18.  
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§ 470 Dnr KS 2018-00120 2.6.1.1 

Anslagsframställan för Förskola på Alideberg, Vild-
marken, del av Lundby 1:1 Skogshyddan 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 

Godkänna ytterligare anslag om 7 254 000 kronor utöver de 40 150 000 kronor 
som redan godkänts i budget 2018 avseende nybyggnad av förskola på Alide-
berg, Vildmarken, del av Lundby 1:1 Skogshyddan och därmed anvisa 
47 404 000 kronor enligt Lokalförsörjningsnämndens anslagsframställan. En 
förutsättning för beslut är att Förskolenämnden tillstyrker förslaget.  
 

Protokollsanteckning 

Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga. 

Sammanfattning av ärendet 
Förskolenämnden har 2017-10-19 hemställt Lokalförsörjningsnämnden om att 
utföra en förstudie för nybyggnad av Vildmarkens förskola på Alideberg. Efter 
genomförd förstudie tog projekteringsframställan fram som beviljades av 
Kommunstyrelsen 2018-03-05 och tillstyrktes av Förskolenämnden 2018-04-26.  
Projektet finns med i Borås Stads investeringsbudget 2018 med en budget om 
40 150 000 kronor. 

Anslagsframställan som är baserad på anbud beräknas till 47 404 000 kronor 
vilket är 7 254 000 kronor högre än godkänt belopp i investeringsbudget 2018. 
Förklaringen till kostnadsökningen är en annorlunda utformning av tomten och 
av förskolan som avviker från standard. 

Behovet av en ny förskola är stort i området. Det finns dels ett behov av att 
ersätta nuvarande tillfälliga förskolelokaler med begränsad varaktighet i 
området, dels finns ett behov av fler förskoleplatser. Den nya Förskolan på 
Alideberg ger förutsättningar för att dessa behov ska kunna tillgodoses.  

Den totala hyran efter projektets färdigställande beräknas till 2 618 184 kronor.  
Med hänsyn tagen till att hyran för nuvarande lokaler i paviljong Solgården 
avgår (motsvarar 463 860 kronor), blir hyresförändringen 2 154 324 kronor för 
Förskolenämnden.  
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Beslutsunderlag 
1. Anslagsframställan för Förskola på Alideberg, Vildmarken, del av Lundby 1:1 
Skogshyddan, 2018-09-18.   
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§ 471 Dnr KS 2018-00684 1.2.4.1 

Utdebitering 2019 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 8 röster mot 2, 3 avstår föreslå 
Kommunfullmäktige besluta 

Skattesatsen för 2019 fastställs preliminärt till 21,31%. 

Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för Andreas Exners (SD) ändringsyrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunallagen skall kommunens budget fastställas av Kommun-
fullmäktige före november månads utgång. Valår skall budgeten fastställas av 
den nyvalda kommunfullmäktigeförsamlingen. Om budgeten till följd av 
särskilda förhållanden ej kan fastställas före november månads utgång, skall 
Kommunfullmäktige ändå fastställa skattesatsen inom denna tid. Budgeten skall 
därefter fastställas före december månads utgång. Kommunfullmäktige får då 
fastställa en annan skattesats än den som har bestämts tidigare, om det finns 
skäl därtill.  

Budgetförslaget för 2019 kommer att föreläggas nyvalda Kommunfullmäktige 
vid decembersammanträdet. Ett preliminärt beslut rörande skattesatsen måste 
därför fattas av Kommunfullmäktige på novemberssammanträdet.  

Kommunstyrelsen föreslår att skattesatsen på 21,31% hålls oförändrad under 
2019.  

 

Förslag och yrkanden 

Kommunalrådet Ulf Olsson (S) har föreslagit att Kommunstyrelsen föreslår 
Kommunfullmäktige besluta: Skattesatsen för 2019 fastställs preliminärt till 
21,31 %. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår 
Kommunfullmäktige besluta: Skattesatsen för 2019 fastställs preliminärt till 
21,16 %, se bilaga. 

 

Proposition 

Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget förslag och dels till 
Andreas Exners (SD) yrkande och finner förstnämnda proposition med 
övervägande ja besvarad. Votering begärs. 
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Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller 
ordförandens förslag röstar ja den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunstyrelsen beslutat enligt Andreas Exners (SD) yrkande”. 

 

Omröstning 

Vid omröstningen röstas ja av Ylva Lengberg (S), Anna Svalander (L), Per 
Carlsson (S), Tom Andersson (MP), Malin Carlsson (S), Ida Legnemark (V), 
Kerstin Hermansson (C) och Ulf Olsson (S) samt nej av Andres Exner (SD) 
och Kristian Silbvers (SD). 

 

Niklas Arvidsson (KD), Oliver Öberg (M) och Annette Carlson (M) avstår från
att rösta. 

 

Beslutsunderlag 
1. Fullmäktigeskrivelse 
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§ 472 Dnr KS 2018-00490 1.1.1.1 

Svar på motion av Annette Carlson (M) och Birgitta 
Bergman (M): Jämställda utbetalningar av ekonomiskt 
bistånd  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 

Bifalla motionen.  

Arbetslivsnämnden får i uppdrag att utreda hur jämställda utbetalningar kan 
utföras.  

Sammanfattning av ärendet 
Annette Carlson (M) och Birgitta Bergman (M) har vid Kommunfullmäktiges 
sammanträde 2018-06-20 lämnat in förslaget att ekonomiskt bistånd ska betalas 
ut jämlikt till samtliga vuxna i hushållet.         

Motionen har skickats på remiss till Arbetslivsnämnden som tillstyrker 
motionen med förtydligandet att Arbetslivsnämnden får i uppdrag att utreda 
hur jämställda utbetalningar kan utföras.  

Beslutsunderlag 
1. Motion av Annette Carlson (M) och Birgitta Bergman (M): Jämställda 
utbildningar av ekonomiskt bistånd 

2. Yttrande över motion av Annette Carlson (M) och Birgitta Bergman (M): 
Jämställda utbetalningar av ekonomiskt bistånd 
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§ 473 Dnr KS 2018-00657 1.2.4.1 

Delårsrapport januari-augusti 2018 för nämnderna och 
de kommunala bolagen 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 

Delårsrapport januari-augusti 2018 för nämnderna och de kommunala bolagen 
godkänns. 

Kommunstyrelsen beviljas ett utökat kommunbidrag med 1,5 miljoner kronor 
för stadens IT-utveckling. Medlen finns avsatta centralt inom ramen för ökade 
licenskostnader.  

Sammanfattning av ärendet 
Från och med 2014 upprättar Borås Stad en sammanställd delårsrapport i 
enlighet med rekommendation från Rådet för kommunal redovisning. Det 
innebär att resultat- och balansräkning redovisas sammanställt för hela 
”kommunkoncernen”, inkluderat såväl Borås Stad, de majoritetsägda bolagen 
samt Borås Stads andel i Sjuhärads kommunalförbund och Södra Älvsborgs 
räddningstjänstförbund. Delårsrapporten ska inkludera såväl redovisning av 
utfall per bokslutsdagen som förväntad helårsprognos i förhållande till budget. 
Det sammanställda bokslutet redovisas i slutet av delårsrapporten.  

 

För hela ”kommunkoncernen” redovisas per augusti ett sammanställt resultat 
på 290 mnkr efter finansnetto. Utifrån nämndernas och bolagens prognoser 
uppskattas årsresultat för koncernen till 320 mnkr. 

 

Borås Stad redovisar ett delårsresultat per augusti på 197 mnkr. Prognostiserat 
helårsresultat för 2018 är 170 mnkr vilket då väl stöds av periodresultatet per 
augusti. Händelser av väsentlig betydelse för Borås Stads delårsresultat är icke 
budgeterade realisationsvinster vid fastighetsförsäljningar med 55 mnkr och 
engångsmässig aktieutdelning från Borås Lokaltrafik med 38 mnkr. 

 

När Kommunfullmäktige antog budgeten för 2018 beräknades nämndernas 
Kommunbidrag utifrån en förväntad fortsatt god tillväxt av skatteunderlaget 
öka med hela 5,1 % jämfört med föregående års budget. Satsningar på 80 mnkr 
utöver de ordinarie ramarna kunde göras för att möta de utmaningar som 
förmodade målgruppsökningar och lönestrukturer medför. Utöver detta fick 
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nämnderna 63 mnkr i målgruppsrelaterade volymer enligt befolkningsprognoser 
redan i vårens rambeslut. 

 

I dagsläget redovisar nämnderna ett förväntat underskott för helåret på -54 
mnkr att jämföras med + 75 mnkr i redovisat utfall 2017. En stor försämring i 
sådana fall. En del av underskotten beror på engångsmässiga kostnader såsom 
den stränga vintern och renovering av stadsparksbadet. De ”nya” nämnderna 
efter organisationsförändringen uppvisar hittills under året en god budget-
följsamhet förutom Individ- och familjeomsorgsnämnden. Detta är glädjande så 
långt men Kommunstyrelsen följer nogsamt utvecklingen med täta kontakter 
och uppföljningar. 

 

Årsprognosen för Borås Stads bolag är på totalt 150 mnkr, vilket är 41 mnkr 
bättre än budget. Bostadsbolagen står för 31 mnkr av den positiva avvikelsen, 
hänförligt till reavinster hos AB Bostäder i Borås. Stadshuskoncernens prognos 
är 10 mnkr bättre än budget, med stor positiv avvikelse för Borås Elnät AB och 
stor negativ avvikelse för Borås Djurpark AB. Kommunstyrelsen bedömer att 
stadshuskoncernens underskottsbolag kan finansieras 2018 med koncernbidrag.  

 

Kommunkoncernens samlade ekonomi och finansiella ställning är god, med 
över tiden goda resultat i kommunen och en relativt stark soliditet även när 
pensionsåtaganden utanför balansräkningen medräknas. 

 

För att upprätthålla god ekonomisk hushållning har kommunen som mål att 
resultatet ska uppgå till minst 2 % av skatteintäkter och generella statsbidrag. 
Därutöver ska den årliga tillgångsförändringen självfinansieras till mer än 80 % 
för att undvika lån och för att på sikt kunna nå en soliditet på 80 %.  För 2018 
bedöms att kommunens resultat uppgår till 2,6% av skatter- och generella 
statsbidrag och självfinansieringen av årets nettoinvesteringar beräknas till 66%. 
Investeringsmålet bedöms i dagsläget inte nås p.g.a. relativt hög nivå på 
nettoinvesteringarna i förhållande till kommunens resultat. 

 

Bolagen förväntas enligt prognos finansiera sig utan behov av tillskott från 
Borås Stad. På längre sikt finns en utmaning i bolagens självfinansiering och 
ökade lånebörda. Störst påverkan på skuldsättningen har Borås Energi och 
Miljö AB: s reinvestering i nytt kraftvärme- och avloppsreningsverk, vilket ökar 
koncernskulden per invånare kraftigt.  
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Kommunstyrelsen konstaterar att det är viktigt att generera goda resultat 
framöver för att behålla en god ekonomisk hushållning vilket behövs för att 
hantera demografiska utmaningar med fler barn och unga samt fler äldre, ökad 
investeringstakt och ökad skuldnivå. Detta kan nås genom fortsatt fokus på 
finansiell riskanalys, budgetföljsamhet samt aktiv styrning och uppsikt över 
nämnder och bolag.  
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§ 474 Dnr KS 2018-00752 3.4.1.0 

Initiativärende: Öka förståelsen om företagandet 

Kommunstyrelsens beslutar utan omröstning 
Ärendet remitteras till Stadsledningskansliet för beredning.     

Sammanfattning av ärendet 
Niklas Arvidsson (KD) och Annette Carlson (M) har lämnat ett initiativärende, 
se bilaga.     

Förslag och yrkanden 
Niklas Arvidsson (KD) och Annette Carlson (M) har föreslagit att 
Kommunstyrelsen beslutar: Uppdra åt Stadsledningskansliet att ta fram 
utbildningar som syftar till att öka kunskapen och förståelse för företagandets 
förutsättningar och betydelse i enlighet med initiativärendets intentioner, samt 
uppdra åt Stadsledningskansliet att till dessa utbildningar uppmuntra 
medarbetare och politiker som arbetar med/eller fattar beslut om företag att 
delta.      

 

Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) yrkar att ärendet remitteras till 
Stadsledningskansliet för beredning. 
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§ 475 Dnr KS 2018-00458 3.1.1.1 

Yttrande över ansökan om planbesked för Villastaden, 
Svanen 6 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker förslaget som stämmer med kommunens vision 
Borås 2025 och översiktsplanens intentioner.    

Samhällsbyggnadsnämnden uppmanas pröva möjligheten att ändra detaljplan 
och tillåta den ökade exploateringen på Svanen 6. 

Exploatören ska bekosta detaljplanen och nödvändiga utredningar, 
plankostnadsavtal ska upprättas.  

Yttrandet kompletteras med Annette Carlsons (M) yrkande.   

Sammanfattning av ärendet 
Sökande vill bygga ett nytt bostadshus på Svanen 6 på 8 våningar. Parkering 
löses inom fastigheten med parkeringsgarage i botten. I den inkomna ansökan 
presenteras ett förslag med 8 våningar varav två är indragna. 

 

Förslaget innebär förtätning av stadens centrala delar och stämmer väl överens 
med Översiktsplanen. På fastigheten står det idag ett flerbostadshus som är 
byggt 1929. Det inkomna förslaget innebär att befintligt hus rivs. Möjlighet att 
exploatera utan rivning kan aktuellt att studera ytterligare. Höjden på den nya 
bebyggelsen bör inte överstiga grannfastigheten Tuppen 7. Den arkitektoniska 
kvaliteten viktig.  

 

Om planarbete inleds är stadsbild, volym, solexponering, utrymningsvägar och 
buller från Kungsleden och ”livet mellan husen” viktiga aspekter att studera. 
Hänsyn bör även tas till befintligt träd som finns på grannfastigheten då 
rotsystemet riskerar att skadas. Den sammanfattande bedömningen är att det är 
positivt att inleda ett planarbete som möjliggör att bygga bostäder inom 
fastigheten.  

 

Förslag och yrkanden 

Kommunalrådet Tom Andersson (MP) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar: Kommunstyrelsen tillstyrker förslaget som stämmer med kommunens 
vision Borås 2025 och översiktsplanens intentioner.    
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Samhällsbyggnadsnämnden uppmanas pröva möjligheten att ändra detaljplan 
och tillåta den ökade exploateringen på Svanen 6. 

Exploatören ska bekosta detaljplanen och nödvändiga utredningar, 
plankostnadsavtal ska upprättas.  

 

Annette Carlson (M) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar:  ”livet mellan husen” 
tillförs på andra raden, tredje stycket i föreslaget yttrande, se bilaga.  

 

Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) yrkar bifall till Annette Carlsons 
(M) tilläggsyrkande. 

Beslutsunderlag 
1. Ansökan Svanen, 2018-06-08 

2. Svanen 6 presentation, 2018-06-08 
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§ 476 Dnr KS 2018-00553 3.3.4.0 

Yttrande över betänkandet Särskilda persontransporter 
- moderniserad lagstiftning för ökad samordning, SOU 
2018:58 

Kommunstyrelsens beslut 
Avge Tekniska nämndens skrivelse som Borås Stads yttrande i ärendet.  

Sammanfattning av ärendet 
Ärendet har remitterats Tekniska nämnden som anger att Borås Stad är i 
grunden positiv till att transporter samordnas och att varje kommun kan besluta 
om de vill ansluta sig till en trafikhuvudman. Borås Stad har i dagsläget samlat 
färdtjänst, riksfärdtjänst och skolskjuts under en förvaltning för att samordna 
detta. Eftersom det redan idag är möjligt med samordning är dock frågan hur 
stort behovet av en ny lagstiftning egentligen är. De förslag för att underlätta 
samordning som lyfts i betänkandet är i de flesta fall redan idag möjliga. 
Nämnden har dock en del synpunkter på förslaget, se Tekniska nämndens 
yttrande.  

Beslutsunderlag 
Tekniska nämndens yttrande, 2018-10-16 

Betänkande Särskilda persontransporter - moderniserad lagstiftning för ökad 
samordning, SOU 2018:58, 2018-07-17 

 

 

 

 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

40(40) 
Sammanträdesdatum 

2018-10-29 
 

 

Kommunstyrelsen  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 477 Dnr KS 2015-00600 214 

Initiativärende: Var är ärendet; Detaljplan för Svens-
gärde, Laggarebo 1:1 med flera? 

Kommunstyrelsens beslutar utan omröstning 
Ärendet remitteras till Stadsledningskansliet för beredning.     

Sammanfattning av ärendet 
Niklas Arvidsson (KD) och Annette Carlson (M) har lämnat ett initiativärende, 
se bilaga.    

Förslag och yrkanden 
Niklas Arvidsson (KD) och Annette Carlson (M) har föreslagit att Kommun-
styrelsen beslutar att Stadsledningskansliet snarast bereder ärendet för beslut i 
Kommunfullmäktige 

 

Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) yrkar att ärendet remitteras till 
Stadsledningskansliet för beredning.     

 

 

 

 



- Borås Stad tillämpar nolltolerans mot rasism mot anställda i kommunen och de kommunala
bolagen

- Borås Stad tillför en fråga om kränkningar från dem våra medarbetare möter i sin
yrkesutövning

- Borås Stad tydligt uttalar vilket stöd medarbetare som utsatts för rasism på jobbet kan få

För Vänsterpartiet i 

Kommunstyrelsen 

Ida Legnemark och Stefan Lindborg 

Bilaga till Kommunstyrelsens protokoll 2018-10-29, § 463

Initiativärende till Kommunstyrelsen 2018-10-29 

Nolltolerans mot rasism 

Den senaste tiden har rasism på arbetsplatser runtom i Sverige uppmärksammats. Bland annat har 
Sveriges television berättat om hur anställda på apotek utsätts för rasistiska och islamofoba påhopp 
av kunder. Borås Stad är kommunens största arbetsgivare och många av våra medarbetare har yrken 
där de dagligen möter och erbjuder service till kommuninvånarna. I vilken utsträckning utsätts våra 
medarbetare för rasism i sin yrkesutövning och vilket stöd kan de förvänta sig från arbetsgivaren om 
de blir utsatta? 

Vänsterpartiet ser med oro på en tilltagande normalisering av rasism i det svenska samhället. 
Tidigare i somras har Diskrimineringsombudsmannen uppmärksammat att kommuner gett möjlighet 
till brukare i hemtjänsten att välja bort personal med utländsk härkomst, 
Diskrimineringsombudsmannen har slagit fast att det är diskriminerande. Enligt Sveriges televisions 
granskning förekommer det att kunder på apotek kräver att slippa få hjälp av personal med annan 
etnisk bakgrund än svensk, några apotek har därefter beslutat att agera mot rasism vilket innebär att 
de polisanmäler när medarbetare utsätts för rasism av kunder. Vänsterpartiet anser att Borås Stad 
samt de kommunala bolagen ska tillämpa en liknande policy och att polisanmälan alltid ska upprättas 
då medarbetare blir utsatta för rasism på jobbet.  

I Borås Stads medarbetarenkät ställs frågor om kränkande särbehandling. Det är en bra början, men 
frågorna syftar främst till att upptäcka kränkningar medarbetare eller medarbetare-chef emellan, 
inte kränkningar från kommuninvånare. Vänsterpartiet anser att medarbetarenkäten ska 
kompletteras med frågor om utsatthet för kränkningar från dem våra medarbetare möter i sin 
yrkesutövning, för att kartlägga hur stort problemet är för Borås Stads anställda. Borås Stad behöver 
också tydligt uttala vilket stöd medarbetare som utsatts för rasism på jobbet kan få. 

Med hänvisning till ovanstående yrkar vi att 



Kommunstyrelsen 

Postadress 

501 80 Borås 
Besöksadress 

Kungsgatan 55 
Hemsida 

boras.se 
E-post

boras.stad@boras.se 
Telefon 

033-35 70 00 vxl

Eva Andreasson 
Handläggare 
033 353220 

SKRIVELSE 
Sida

1(2) 
Datum

2018-10-29 
Instans

Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2018-00550 1.1.2.1 

ALTERNATIVT BESLUTSFÖRSLAG 

Remiss: Promemoria Statens skolverks och Statistiska 
centralbyråns möjligheter att behandla känsliga 
personuppgifter om elever i vissa skolformer respektive 
deltagare i folkhögskolan m.m. 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen tillstyrker förslaget i avsnitt 2.7 i promemorian med tillägget att värna 
den personliga integriteten.  

Remissyttrandet översänds till Utbildningsdepartementet. 

Ärendet i sin helhet 

Borås Stad har fått möjlighet att lämna synpunkter på rubricerad remiss. 

Remissen 

Promemorian innehåller förslag till  ändring i förordningen, 2001:100, om den officiella 
statistiken. Promemorians avsnitt 2 berör kommunens verksamheter.  

I avsnitt 2.7 föreslås att Skolverket ges rätt, att för framställning av  officiell statistik, 
behandla känsliga personuppgifter som rör hälsa för eleverna inom grundsärskola, 
specialskola, gymnasiesärskola och särskild utbildning för vuxna, särvux. 

elevernas intresse att få kunskaper om de aktuella skolformerna för att kunna vidta 
korrekta åtgärder för ökade kunskapsresultat och för att dessa elever ska få sin rätt till 

På sidan 18 i promemorian går det att läsa att Utbildningsdepartementet gör 
bedömningen att det finns en risk för otillbörligt intrång i den enskildes personliga 
integritet som en behandling av personuppgifter enligt promemorian kan innebära. 
Kommunstyrelsen vill särskilt lyfta vikten av att den personliga integriteten värnas. 

Skolverket är statistikansvarig myndighet för och ansvarar därmed för att statistik finns 
tillgänglig som grund för utvärdering, forskning och uppföljning inom skolväsendet. SCB 
samlar in statistikuppgifter för Skolverkets räkning.   

Med nuvarande lagstiftning är det inte möjligt för Skolverket och SCB att samla in 
statistikuppgifter från grundsärskolan, specialskolan, gymnasiesärskolan eller särskild 

KU1 
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utbildning för vuxna, särvux,  då uppgifterna är hänförliga till elevens hälsa och därmed 
betraktas som känsliga personuppgifter.  

 

Kommunstyrelsens ställningstagande 

Kommunstyrelsen har inhämtat yttrande från Grundskolenämnden och Gymnasie-  och 
vuxenutbildningsnämnden. 

Av nämndernas svar framgår det att förslaget i promemorians avsnitt 2.7 inte bedöms ha 
några särskilda konsekvenser som tex. merarbete p.g.a. utökade uppgiftsinsamlingar och 
därmed ökade kostnader. Nämnderna anser att det är av vikt att statistik samlas in i dessa 
skolformer, med syfte att  ge underlag för forskning, utvärdering och uppföljning.  

 

Kommunstyrelsen delar nämndernas bedömning att det är viktigt att samla in statistik 
även för dessa skolformer, med syfte att  ge underlag för forskning, utvärdering och 
uppföljning.  

Kommunstyrelsen tillstyrker förslaget i avsnitt 2.7 i promemorian med tillägget att värna 
den personliga integriteten.  

 

Beslutsunderlag 

1. Beslutsförslag Kommunstyrelsen 2018-10-01 
2. Skrivelse Kommunstyrelsen 
3. Remissvar från Grundskolenämnden 
4. Remissvar från Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
5. Promemoria Statens skolverks och Statistiska centralbyråns möjligheter att behandla 
känsliga personuppgifter om elever i vissa skolformer respektive deltagare i folkhögskolan 
6. Kommunstyrelsens remissyttrande till Utbildningsdepartementet   
 

Beslutet expedieras till 

1. Utbildningsdepartementet: u.remissvar@regeringskansliet.se (Ange diarienummer 
U2018/03059/GV, Borås Stad i ämnesraden i e- postmeddelandet). 
2. Grundskolenämnden 
3. Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
 
 
Allianspartierna i Borås 
 

För Moderaterna   

Annette Carlson 

För Kristdemokraterna 

 

  Niklas Arvidsson 

 



PROTOKOLLSANTECKNING 

KU2 Enkäter gällande rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut år 2018 

Allianspartierna i Borås konstaterar att det fortfarande råder brist på boendeplatser för LSS i Borås Stad, 
vilket innebär att vi som kommun inte klarar det lagstadgade uppdrag som är givet oss. Borås Stad betalade
2017 ut viten för ej verkställda beslut inom LSS på drygt 400 000:-. Under 2018 har Borås Stad fått 
ytterligare 200 000:- i hot om vite, vilket i dagsläget väntar på dom. Ett sätt att snabbare få fram fler 
boendeplatser inom LSS är att låta externa aktörer bygga boenden samt driva dessa. Det är beklagligt att 
styret i staden inte gör tillräckligt för att åtgärda bristen på boendeplatser. 

 

Allianspartierna i Borås 
För Moderaterna 

Annette Carlson 

För Kristdemokraterna 

Niklas Arvidsson 
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Initiativärende till Kommunstyrelsen 2018-10-29 

Situationen för EU-migranter i Borås 

Sedan fem år tillbaka lever EU-migranter i husvagnar på en privatägd tomt utanför Borås. Efter att en 
brand utbrutit och kommunen därefter inspekterat platsen där ett femtontal husvagnar stod 
uppställda har besked lämnats från kommunen att husvagnarna måste flyttas.  

Under århundraden har romer diskriminerats och utsatts för övergrepp i Sverige, bland annat genom 
fördrivning och tvångsförflyttning. Samtidigt som det kan finnas legitima skäl att flytta de aktuella 
husvagnarna, på grund av brand- och säkerhetsskäl, finns det anledning att ställa frågan på vilket sätt 
Borås Stad nu kan hjälpa dem som blir av med sin bostad. Vi vill inte se den skamfyllda historien om 
hur romer behandlats av myndigheter i Sverige upprepa sig i dagens Borås. 

På Borås Stads hemsida presenteras arbetet med romsk inkludering: ”Romsk inkludering är ett 
projekt där vi tar fram metoder och arbetssätt för att motverka diskriminering av romer och förbättra 
romers tillgång till mänskliga rättigheter, inom framförallt områdena utbildning, arbete, bostad, 
hälsa, social omsorg, kultur och språk. Romers levnadsvillkor i dag är ofta mycket sämre än för 
befolkningen i övrigt. Diskriminering och utanförskap är fortfarande en verklighet för många romer”. 
De romska EU-migranter som befinner sig i Borås är förvisso inte skrivna i Borås, men de vistas här 
sedan en tid tillbaka. Hur de blir behandlade av kommunen sänder en tydlig signal – inte minst till alla 
de boråsare som själva är romer eller resande – om hur kommunen ser på mänskliga rättigheter i 
allmänhet och romsk inkludering i synnerhet. Vi vill därför veta vilken beredskap som finns i 
kommunen för att möta de individer som nu riskerar att bli hemlösa då deras husvagnar ska flyttas. 

Med hänvisning till ovanstående yrkar vi att 

- Kommunstyrelsen vid nästa sammanträde får en redogörelse för vad Borås Stad gör för de
EU-migranter som befinner sig i kommunen och vilken beredskap som finns för att möta de
individer som till följd av beslutet om att flytta ovan nämnda husvagnar riskerar hemlöshet
inför vintern

För Vänsterpartiet i Kommunstyrelsen 

Ida Legnemark och Stefan Lindborg 

Bilaga till Kommunstyrelsens protokoll 2018-10-29, § 467
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PROTOKOLLSANTECKNING 

Anslagsframställan för förskola på Alideberg, Vildmarken, Del av Lundby 1:1 Skogshyddan 

Moderaterna och Kristdemokraterna ser att behovet av förskoleplatser på Alidebergsområdet är stort och at
en förskola enligt förslaget hade varit ett välkommet tillskott. Projektet finns också med i investeringsplanen
för Borås Stads budget 2018 med en investeringskostnad på 40.150tkr. När ärendet nu kommer upp för 
beslut och Lokalförsörjningsnämnden har räknat på ekonomin, utifrån endast ett inkommet anbud, landar 
totalsumman på 47.400tkr. Det är således en ökning med nästan 20 % från det ursprungliga förslaget i 
investeringsbudgeten för 2018. Trots behovet av förskoleplatser anser vi att man politiskt ständigt behöver 
väga nyttan kontra kostnaden, och inte spendera mer av boråsarnas skattemedel än vad som är rimligt. Det 
nuvarande förslaget skulle i och med den högre totalsumman också innebära merkostnader, bland annat 
genom ökad hyra. Vi vill samtidigt påminna om Kommunfullmäktiges uppdrag om att 
Lokalförsörjningsnämnden, vid planering av förskolor, ska överväga samlokaliseringar av förskolor och 
bostäder för äldre  något som inte har tagits hänsyn till i denna plan. 

t 
 

Allianspartierna i Borås 
För Moderaterna 

Annette Carlson 

För Kristdemokraterna 

Niklas Arvidsson 
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Kommunstyrelsen 
E4 - Utdebitering 2019 

2018-10-29 

Ändringsyrkande 

Sverigedemokraterna anser att det är viktigt att man hyser stor respekt för skattekollektivet, och att 
kommunen inte belastar denna mer än vad som är nödvändigt för att på ett ansvarsfullt sätt bedriva 
den kommunala kärnverksamheten. Ett för högt skatteuttag hämmar kommuninvånarnas 
konsumtion och köpkraft i onödan, med negativ följd för stadens utveckling och individens frihet. 

De preliminära skatteintäkterna för 2019 uppgår till 5 156 289 tkr med en preliminär skattesats om 
21,31%. Denna skattesats har nyttjats inom Borås Stad sedan 2016 varvid kommunens resultat 
kraftigt överstigit budgeterat resultat. Det prognostiserade resultatet för 2018 uppgår till 170,3 mnkr 

 en positiv avvikelse mot budget om 51,8 mnkr. En skattesats om 21,16% under 2018 skulle visat ett 
prognostiserat resultat om 134 mnkr  alternativt 2,7 % av skatteintäkter och generella statsbidrag  
ett resultat väl över SKL:s rekommendationer. Detta samtidigt som ingen effektiviseringsåtgärd 
utförts i de kommunala verksamheterna. 

Omvärldsanalyser publicerade av SCB under september månad 2018 visar att den svenska tillväxten 
för 2016, 2017 och 2018 var kraftigt uppblåst. Sveriges BNP per capita var den sämsta i EU under 
2017 och indikerar en snar framtid med lågkonjunktur.  

Inför och under en lågkonjunktur är det därför av stor vikt att stimulera skattebetalarnas konsumtion 
och på detta sätt motverka hämmandet av efterfrågan hos näringslivet. En utökad, alternativt 
bibehållen, efterfrågan hos näringslivets produkter under en lågkonjunktur motverkar bland annat en 
nedgång av arbetstillfällen, en ökning av kommunens kostnader för försörjningsstöd samt en 
försämring av folkhälsan genom arbetslöshet. 

Det är därmed av stor vikt att genomföra relevanta och effektiva förslag för att motverka de negativa 
konsekvenserna av konjunkturvariationer samtidigt som välfärden och valfriheten hos 
skattebetalarna säkras. 

Till följd av ovanstående information föreslår Sverigedemokraterna Kommunstyrelsen besluta 

Att Skattesatsen för 2019 fastställs preliminärt till 21,16% 

För Sverigedemokraterna, 

Andreas Exner  
Kommunalråd (SD) 

Björn Qvarnström 
Ersättare (SD)  

Kristian Silbvers 
Ledamot (SD) 

Crister Spets 
Ersättare (SD) 
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Initiativärende 
Kommunstyrelsen 2018-10-29 

Öka förståelsen om företagandet 

I Svenskt Näringslivs undersökning av företagsklimat i Sverige hamnade Borås på plats 94 av 290 
kommuner i rankningen avseende lokalt företagsklimatet. Vi är övertygade om att Borås kan ännu 
bättre! 

Borås har sedan 2014 fallit från plats 45 till plats 173 i kategorin där företagen får skatta de 
kommunens attityd till företagande. Det är inte godtagbart. Näringslivet är avgörande inte bara 
för Borås, utan för hela regionens fortsatta framgång. Ett gott företagsklimat är dessutom en 
grundförutsättning för att skapa fler jobb och få företag att fortsätta växa och vilja stanna kvar i 
Boråsregionen. Därför vill vi Allianspartier, Kristdemokraterna och Moderaterna, snabbt komma 
igång med arbetet för att förbättra företagarnas upplevelse av kommunens attityd till företagande. 

Att börja arbeta aktivt med företagsklimatet behöver inte kosta mycket pengar. I de första stegen 
mot förbättring handlar det om attityder, förväntningar och förståelse. Företagen behöver känna 
att deras arbete uppskattas av stadens politiker, och politikerna i sin tur bör ha företagens villkor 
högt på agendan. Där är näringslivsenhetens arbete med Insikt ett positivt exempel. I 
årsrapporten för mätperioden 2016 framgår av de övergripande rekommendationerna att 

Vi tror att ett viktig fortsatt steg för att förbättra servicen till företagen, är att öka förståelsen för 
och kunskapen om företagande. Därför anser vi att tjänstemän och politiker som arbetar med 
eller fattar beslut om företag, borde erbjudas kompetensutvecklingsinsatser. 

Utbildningarna ska utformas på ett sådant sätt att den tillför kompetens till organisationen samt 
ge den enskilda möjligheter till förbättrad meritlista. Utbildningsinsatserna kan genomföras av en 
eller flera externa partners. 

Allianspartierna, Kristdemokraterna och Moderaterna föreslår därför kommunstyrelsen 
besluta: 

Att uppdra åt Stadsledningskansliet att ta fram utbildningar som syftar till att öka kunskapen och 
förståelse för företagandets förutsättningar och betydelse i enlighet med initiativärendets 
intentioner, samt 

Att uppdra åt Stadsledningskansliet att till dessa utbildningar uppmuntra medarbetare och 
politiker som arbetar med/ eller fattar beslut om företag att delta. 

Allianspartierna i Borås
För Kristdemokraterna För Moderaterna

Niklas Arvidsson Annette Carlson 
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Kommunstyrelsen 

Postadress 

501 80 Borås 
Besöksadress 

Kungsgatan 55 
Hemsida 

boras.se 
E-post

boras.stad@boras.se 
Telefon 

033-35 70 00 vxl
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Charlotta Tornvall 
Handläggare 
033 357276 

SKRIVELSE 
Sida

1(1) 
Datum

2018-10-29 
Instans

Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2018-00458 3.1.1.1 

ALTERNATIVT BESLUTSFÖRSLAG 

Yttrande över ansökan om planbesked för Villastaden, 
Svanen 6. 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen tillstyrker förslaget som stämmer med kommunens vision 
Borås 2025 och översiktsplanens intentioner.    

Samhällsbyggnadsnämnden uppmanas pröva möjligheten att ändra 
detaljplan och tillåta den ökade exploateringen på Svanen 6. 

Exploatören ska bekosta detaljplanen och nödvändiga utredningar, 
plankostnadsavtal ska upprättas.    

Ärendet i sin helhet 

Sökande vill bygga ett nytt bostadshus på Svanen 6 på 8 våningar. Parkering 
löses inom fastigheten med parkeringsgarage i botten. I den inkomna ansökan 
presenteras ett förslag med 8 våningar varav två är indragna. 

Förslaget innebär förtätning av stadens centrala delar och stämmer väl överens 
med Översiktsplanen. På fastigheten står det idag ett flerbostadshus som är 
byggt 1929. Det inkomna förslaget innebär att befintligt hus rivs. Möjlighet att 
exploatera utan rivning kan aktuellt att studera ytterligare. Höjden på den nya 
bebyggelsen bör inte överstiga grannfastigheten Tuppen 7. Den arkitektoniska 
kvaliteten viktig.  

Om planarbete inleds är stadsbild, volym, solexponering, utrymningsvägar, 
buller från Kungsleden och livet mellan husen  viktiga aspekter att studera. 
Hänsyn bör även tas till befintligt träd som finns på grannfastigheten då 
rotsystemet riskerar att skadas. Den sammanfattande bedömningen är att det är 
positivt att inleda ett planarbete som möjliggör att bygga bostäder inom 
fastigheten. 

Allianspartierna i Borås 
För Moderaterna 

Annette Carlson 

För Kristdemokraterna 

Niklas Arvidsson 
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INITIATIVÄRENDE
KOMMUNSTYRELSEN 

2018-10-29

Var är ärendet; Detaljplan för Svensgärde: Laggarebo 1:1 med flera? 

Samhällsbyggnadsnämnden beslutade 2016-06-28, i ärendet om begäran om planbesked på 
Laggarebo 1:1 m.fl. att uppdra åt Samhällsbyggnadsförvaltningen att upprätta detaljplan, att 
meddela sökande om positivt planbesked samt att planavtal skall upprättas. Eftersom 
Kommunstyrelsen i beslut den 8 februari 2016 avstyrkte förevarande ansökan om planbesked kan 
Samhällsbyggnadsnämnden inte, utan beslut i Kommunfullmäktige, fortsätta planarbetet. Den 17 
november 2016 beslutade Samhällsbyggnadsnämnden att tillskriva Kommunfullmäktige med 
begäran om att få påbörja planarbetet.  

Den 30 januari 2017 föreslog Annette Carlsson (M), Morgan Hjalmarsson (L), Kerstin  
Hermansson (C) och Falco Güldenpfennig (KD) att Kommunstyrelsen skulle tillstyrka 
Samhällsbyggnadsnämnden begäran och föreslå Kommunfullmäktige att tillstyrka begäran om 
planläggning. Kommunstyrelsen beslutade ärendet remitteras till Stadsledningskansliet.  

Från och med onsdagen den 24 oktobe -S
endet Laggarebo 1:1 m.fl. nu kan 

lyftas till Kommunfullmäktige. 

Med anledning av ovanstående föreslås Kommunstyrelsen besluta: 

Att Stadsledningskansliet snarast bereder ärendet för beslut i Kommunfullmäktige. 

Allianspartierna i Borås 
För Moderaterna 

Annette Carlson 

För Kristdemokraterna 

 Niklas Arvidsson 
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